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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen szakmai előkészítő munka előzi meg a fóti 
gyermekközpont bezárását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A fóti Károlyi István Gyermekközpontban gondozott speciális ellátást igénylő, különleges 
szükségletű gyermekek és kísérő nélküli kiskorúak áthelyezése kapcsán információim szerint 
semmilyen előkészítő munka nem folyik. Nincs folyamatban sem a gyermekek felkészítése, sem az 
ellátásukhoz szükséges szakmai feltételek biztosítása.

A zalaegerszegi és a kalocsai speciális gyermekotthon nem kapott hivatalos tájékoztatást arról, hogy
fóti gyermekek érkeznének hozzájuk három hónap múlva. Intézmény bővítés ugyan zajlik, de az 
intézményvezetéssel nem közölték, hogy a várólisták csökkentése érdekében, vagy egyéb célból. A 
szükséges férőhelyek egy része ugyan már elkészült, de a szakemberek toborzása a mai napig nem 
kezdődött meg. Mindkét intézmény már most komoly szakemberhiánnyal küzd.

Információim szerint a mozgáskorlátozott gyermekek elhelyezésére kijelölt hűvösvölgyi 
gyermekotthon akadálymentesítése sem történt még meg, és a terepviszonyok is megnehezítik a 
kerekesszékkel való közlekedést.

A kísérő nélküli kiskorúak számára kijelölt, az aszódi javítóintézet mögött található épület 
lakhatóvá tétele és gyermekotthonná alakítása kapcsán eddig semmilyen lépés nem történt, így már 
biztosan kijelenthetjük, hogy a kijelölt épület júniusban sem lesz alkalmas arra, hogy oda 
gyermekeket helyezzenek el. 

A különösen sérülékeny, súlyos pszichés problémákkal küzdő, sok esetben traumatizált, 
bántalmazott gyermekeket, akiknek az állapotjavulásához elengedhetetlen a biztonság, a 
kiszámíthatóság és az állandóság, nem lehet áthelyezni mindenfajta előkészítés nélkül, mert az 



állapotuk romlásával járhat.

Kérdésem az, hogy milyen szakmai előkészítés alapján történik a fóti gyermekközpont bezárása?

1. Volt-e állapotfelmérés, megvizsgálták-e a gyermekek elhelyezésének alternatív lehetőségeit?

2. A gyermekek felkészítésével kapcsolatban milyen lépések történtek?

3. Milyen tájékoztatást kaptak a dolgozók?

4. A befogadóhelyeken milyen szakmai előkészítő munka zajlik? Mikor kezdődik a 
szakembertoborzás? Mi a garancia arra, hogy három hónap múlva biztosított lesz a szükséges 
szakemberlétszám?

Kérem, hogy a fóti gyermekközponttal kapcsolatos kérdéseimre ne összevont választ adjon.

Várom válaszát!

Budapest, 2019. március 1.

Tisztelettel,

Szél Bernadett

országgyűlési képviselő
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